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VECĀKO AMATPERSONU SANĀKSMES 

protokols Nr. 9 

Norises vieta:       Rīgā, 2023. gada 6. decembrī 

Ārlietu ministrija 

Sanāksme sākās plkst. 15.00 

 

Darba kārtība:  

 

1. Padomes, kas notikušas kopš iepriekšējās VAS 

Ziņo: ministrijas par savu nozaru Padomēm 

 

06.-07.11. Neformālā konkurētspējas ministru tikšanās (kosmoss) 

08.11. Eurogrupa  un 9.-10.11. Ekonomikas un finanšu lietu ministru padome  

13.11. Ārlietu padome 

14.11. Ārlietu padome (aizsardzība) 

14.11. Neformālā ministru tikšanās par mājokļu un pilsētu attīstības jautājumiem 

15.11. Vispārējo lietu padome 

20.11. Lauksaimniecības un zivsaimniecības ministru padome 

21.11. Ārlietu padome (attīstības sadarbība) 

23.-24.11. Izglītības, jaunatnes, kultūras un sporta ministru padome 

24.11. Neformālā ministru tikšanās par vienlīdzības jautājumiem 

27.11. Ārlietu padome (tirdzniecība) 

28.11. Nodarbinātības, sociālās politikas, veselības un patērētāju tiesību aizsardzības 

ministru padome (nodarbinātība un sociālā politika) 

30.11. Nodarbinātības, sociālās politikas, veselības un patērētāju tiesību aizsardzības 

ministru padome (veselība) 

30.11. Vispārējo lietu padome (kohēzija) 

04.-05.12. Tieslietu un iekšlietu ministru padome 

04.12. Transporta, telekomunikāciju un enerģētikas padome (transports) 

05.12. Transporta, telekomunikāciju un enerģētikas padome (telekomunikācijas) 

 

 

2. EK politikas dokumenti par ES tiesību aktu projektiem 

 

2.1. Sistēmā ESVIS-L saskaņoto COM tabulu apstiprināšana (41.-46. nedēļa) 

Ziņo: Ārlietu ministrija 

 

2.2. KOMISIJAS IETEIKUMS par ES ekonomiskajai drošībai kritiski svarīgo 

tehnoloģiju jomām turpmākai riska novērtēšanai kopā ar dalībvalstīm C(2023)6689 

Ziņo: Ārlietu ministrija 

 

2.3. Kompetenču sadalījuma par Patvēruma un migrācijas ārējo aspektu darba grupu 

(B3) apstiprināšana 

Ziņo: Ārlietu ministrija 
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3. Par darbu pie pozīcijas par ES daudzgadu budžetu pēc 2027.gada, kur iekļauta 

analīze un nostāja par Latvijai būtiskām interesēm, tajā skaitā, par ES politiku 

nākotni, pielāgojoties ES paplašināšanās 

Ziņo: Ārlietu ministrija 

 

4. Dažādi 

4.1. Par aktuāliem jautājumiem, gatavojoties Latvijas prezidentūrai ES Padomē 

(2028. gada 1.jūlijs – 31.decembris) 

Ziņo: Ārlietu ministrija 

 

4.2. Par darbu un informācijas apmaiņu par EK vadītiem formātiem 

Ziņo: Ārlietu ministrija 

 

4.3. Latvijas dalības ES divdesmitgades atzīmēšana 

Ziņo: Ārlietu ministrija 

 

 

Sēdi vada: J. Bērziņš, Ārlietu ministrijas valsts sekretāra vietnieka Eiropas lietās p.i. 

 

Sēdes locekļi: 

R.A. Ritene, Aizsardzības ministrija 

M. Rone, Ekonomikas ministrija 

I. Irbe, Finanšu ministrija 

E. Vanaga, Iekšlietu ministrija 

B. Jurkevica, Izglītības un zinātnes ministrija 

I. Prūse, Klimata un enerģētikas ministrija 

S. Catlaka, Kultūras ministrija 

I. Tāre, Labklājības ministrija 

E. Šimiņa-Neverovska, Satiksmes ministrija 

E. Nagle, Satiksmes ministrija 

M. E. Ivaskis, Tieslietu ministrija 

E. Bērziņa, Veselības ministrija 

M. Klismets, Vides aizsardzības un reģionālās attīstības ministrija 

S. Ķipēna, Vides aizsardzības un reģionālās attīstības ministrija 

I. Baļčūne, Zemkopības ministrija 

M. Sīmane, Valsts kanceleja 

M. Zondaks, Latvijas Banka 

 

Klātesošie: 

Ārlietu ministrija: Z. Rožkalne, G. Šneiders, D. Putniņa, L. Krūmiņa, Ē. Lukšēvics, 

E. Beļauniece, R. Briljants, M. Legzdiņš. 

Citas iestādes: S. Purva, Saeimas Eiropas lietu komisija, L. M. Rasima, Nacionālā elektronisko 

plašsaziņas līdzekļu padome.  

 

 

1. Padomes, kas notikušas kopš iepriekšējās VAS 

1.1. Par 15.11. Vispārējo lietu padomi  

Ziņo: ĀM/ Z. Rožkalne, J. Bērziņš 

Izsakās: TM/ M. E. Ivaskis 

15.11.2023. VLP darba kārtībā regulārie jautājumi. Aktuālākie: (1) tiesiskums Ungārijā un 

Polijā LES 7. panta kontekstā, aktuālās situācijas izklāsts. Diskusija bez pārsteigumiem. 
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Latvijai svarīgi, ka tiesiskuma jautājums ir dienaskārtībā. Beļģijas prezidentūrā turpinās būt 

darba kārtībā. (2) Eiropas Vēlēšanu akts. Paldies Tieslietu ministrijai par sadarbību materiālu 

sagatavošanā. Diskusijā nav bijis daudz progresa pēdējos mēnešos, šī bija pirmā un vienīgā 

ministru diskusija Spānijas prezidentūras laikā. Vairums dalībvalstu, tostarp Latvija turpināja 

iebilst pret pārnacionālo sarakstu izveidi un vienotu vēlēšanu apgabala ieviešanu. Tehniskā 

līmenī dalībvalstis turpinās diskutēt Beļģijas prezidentūrā. (3) Spānijas valodu jautājums 

turpina būt darba kārtībā. Spānijas mērķis ir iekļaut kataloņu, basku un galisiešu valodas ES 

oficiālo valodu režīmā. Padomes ģenerālsekretariāta juridiskais dienests atzinis, ka būtu jāgroza 

ES līgumi, lai paplašinātu oficiālo valodu klāstu. Jautājums vēl būs 12.decembra VLP, Spānija 

vēlas lēmuma pieņemšanu. Meklēs šīm valodām statusu, kas pārsniedz līdzoficiālās valodas 

statusu, tomēr nav oficiālās valodas statuss (ne Oficiālais Vēstnesis, ne tiesību akti neiznāks 

šajās valodās). Vēlas, lai Spānijas pilsoņi var rakstīt savā valodā ES iestādēm un saņemt atbildi 

savā valodā. 

TM jautā, vai šis statuss iekļauj tiesas spriedumu un secinājumu tulkošanu galisiešu, basku un 

katalāņu valodā. 

ĀM skaidro, ka šajā gadījumā būtu jāsniedz atbilde uz pieprasījumu. 

 

1.2. Par 24.11. ES Izglītības, jaunatnes, kultūras un sporta ministru padomi, kas 

attiecas uz kultūras ministru kompetenci  

Ziņo: KM/ S. Catlaka 

Ministrei pirmā Padome. Tika apstiprināti Padomes secinājumi par Eiropas digitālo spēļu 

nozares kultūras un radošās dimensijas pastiprināšanu. Notika diskusija par mākslinieku un citu 

kultūras jomas darbinieku darba apstākļu uzlabošanu. Ministri atzina, ka pandēmija ne tikai 

izgaismoja problēmas, bet mudināja sakārtot tiesiskos ietvarus, nodrošinot sociālās garantijas, 

pārskatot nodokļu politiku, pievēršoties taisnīgas atlīdzības jautājumam. Rumānija, Bulgārija, 

Horvātija un Grieķija norādīja, ka šajā jautājumā izmantoja NextGenerationEU un 

Atveseļošanās un noturības fonda līdzekļus. Nīderlande un Latvija pauda atbalstu programmai 

“Radošā Eiropa” nākamā ES ilgtermiņa budžeta kontekstā, norādot, ka tas ir galvenais 

instruments mākslinieku un autoru atbalstam − to mobilitātei un, iespējams, darba apstākļu 

uzlabošanai. Diskusijā uzmanība tika pievērsta arī mākslīgā intelekta radītajiem izaicinājumiem 

(kontekstā ar autortiesībām) un daudzas valstis uzsvēra iespēju izmantošanu. Papildus ministre 

parakstīja Ļubļanas manifestu par lasītprasmes veicināšanu visaugstākajā līmenī, kas ir 

priekšnosacījums kritiskai domāšanai. Slovēnijas delegācija pateicās Zviedrijai, Grieķijai, 

Kiprai un Latvijai par atbalstu un aicināja arī citas delegācijas pievienoties. Ministriem notika 

divpusēja tikšanās ar Komisijas viceprezidenti V. Jourovu, pārrunājot mākslīgā intelekta 

ietekmi, kas tiek izmantots sankciju apiešanai, kā arī nepieciešamību turpināt darbu pie 

pārkāpumiem tiešsaistes vidē, jo tā ir ļoti dinamiska. Viceprezidente lūdza, ja ir pieejami dati, 

kas ļautu novērtēt, cik aktīvi pierobežā ar Krieviju tiek patērēts saturs no Krievijas, tad būtu 

lietderīgi ar tiem dalīties ar Eiropas Komisiju. 

 

Nolemj:  

1.1.3. Pieņemt zināšanai ministriju sniegto informāciju un VAS dalībnieku 

komentārus.  

 

2. EK politikas dokumenti par ES tiesību aktu projektiem 

2.1. Sistēmā ESVIS-L saskaņoto COM tabulu apstiprināšana (41.-46. nedēļa). 

Ziņo: ĀM/ J. Bērziņš 

ĀM ziņo, ka 41.-46. nedēļā saskaņoti 126 priekšlikumi. Kompetenču sadalījuma tabula 

saskaņota elektroniski. 

Nolemj:  

2.1.1. Apstiprināt sistēmā ESVIS-L saskaņotās COM tabulas 
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COM 41. nedēļa (09.10.2023. līdz 15.10.2023.) saskaņota ESVIS-L sistēmā 03.11.2023. 

COM 42. nedēļa (16.10.2023. līdz 22.10.2023.) saskaņota ESVIS-L sistēmā 10.11.2023. 

COM 43. nedēļa (23.10.2023. līdz 29.10.2023.) saskaņota ESVIS-L sistēmā 17.11.2023. 

COM 44. nedēļa (30.10.2023. līdz 05.11.2023.) saskaņota ESVIS-L sistēmā 24.11.2023. 

COM 45. nedēļa (06.10.2023. līdz 12.11.2023.) saskaņota ESVIS-L sistēmā 01.12.2023. 

COM 46. nedēļa (13.10.2023. līdz 19.11.2023.) saskaņota ESVIS-L sistēmā 06.12.2023. 

 

 

2.2. KOMISIJAS IETEIKUMS par ES ekonomiskajai drošībai kritiski svarīgo 

tehnoloģiju jomām turpmākai riska novērtēšanai kopā ar dalībvalstīm C(2023)6689 

Ziņo: ĀM/ J. Bērziņš 

ĀM informē, ka 14. novembrī notika ekspertu sanāksme, kurā piedalījās ĀM, EM, IeM un SM.  

Sanāksmē izvērtējot jautājuma būtību, tika secināts, ka ar dokumentu EK uzsāk izpētes, nevis 

likumdošanas procesu. Līdz ar to jautājumu var izslēgt no COM tabulas. ĀM aicina EM, 

VARAM,  IZM, ZM  un ĀM ministriju kompetencēs esošo risku izvērtēšanas grupu pārstāvjus 

savā starpā sazināties, nodrošinot efektīvu koordināciju. Lai atvieglotu ekspertu darbu, ir 

apkopota ekspertu kontaktinformācija.   

Nolemj:  

2.2.1. Izslēgt no 2023. gada 40. nedēļas tiesību aktu projektu tabulas C(2023)6689 

KOMISIJAS IETEIKUMU par ES ekonomiskajai drošībai kritiski svarīgo tehnoloģiju 

jomām turpmākai riska novērtēšanai kopā ar dalībvalstīm.   

 

 

2.3. Kompetenču sadalījuma par Patvēruma un migrācijas ārējo aspektu darba grupu 

(B3) apstiprināšana 

Ziņo: ĀM/ J. Bērziņš 

ĀM informē, ka ĀM vienojusies ar IeM, ka ĀM uzņemas atbildību un ir nozīmējusi pārstāvi 

darba grupā (Gunta Pastore, speciālo uzdevumu vēstniece). 

Nolemj:   

2.3.1. Apstiprināt Ārlietu ministrijas atbildību par Patvēruma un migrācijas ārējo 

aspektu darba grupu. Iekšlietu ministriju noteikt par līdzatbildīgo iestādi. 

 

 

3. Par darbu pie pozīcijas par ES daudzgadu budžetu pēc 2027. gada, kur iekļauta analīze 

un nostāja par Latvijai būtiskām interesēm, tajā skaitā, par ES politiku nākotni, 

pielāgojoties ES paplašināšanās 

Ziņo: ĀM/ J. Bērziņš 

Izsakās: SM/ E. Šimiņa-Neverovska, VARAM/ M. Klismets, LM/ I. Tāre, ZM/ I. Baļčūne, TM/ 

M. E. Ivaskis 

ĀM informē, ka 5.decembrī Ministru kabinetā tika izskatīts ĀM izstrādātais informatīvais 

ziņojums “Par ES aktualitātēm”. Šī ziņojuma mērķis ir aizsākt diskusijas starp nozaru 

ministrijām par nepieciešamo pielāgošanos, ņemot vērā gaidāmo ES paplašināšanos. Diskusijas 

rezultātā, tajā skaitā, tiek noteikts uzdevums: “Ārlietu ministrijai kopā ar atbildīgajām nozares 

ministrijām izstrādāt Latvijas Republikas nacionālo pozīciju par ES daudzgadu budžetu pēc 

2027. gada, kurā iekļauta analīze un nostāja par Latvijai būtiskām interesēm, tajā skaitā, par 

Eiropas Savienības politiku nākotni, pielāgojoties Eiropas Savienības paplašināšanās.” 

Šī gada decembrī ir paredzami ES lēmumi par pievienošanās sarunu uzsākšanu ar Ukrainu un 

Moldovu, kā arī Bosniju un Hercegovinu, ja tā spēs izpildīt izvirzītos kritērijus. Ja raugās 

kopumā, tad pašreizējās Eiropa Savienības kandidātvalstis ir - Ukraina, Moldova, Albānija, 

Melnkalne, Ziemeļmaķedonija, Serbija, Bosnija un Hercegovina un Turcija. Vēlmi pēc dalības 

ir izteikušas arī Gruzija un Kosova. Gruzija decembrī iespējams jau saņems oficiālu ES 

kandidātvalsts statusu. Līdz ar to nākotnes ES varētu veidot līdz pat 37 dalībvalstīm. No savas 
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puses uzskatām, ka paplašināties ir ģeostratēģiska nepieciešamība, lai novērstu sistēmisku 

konkurentu ietekmi šajās mūsu reģiona valstīs. Mūsu drošības interesēs ir piesaistīt šīs valstis 

Rietumiem, neveidojot “buferus”. Taču vienlaikus, saprotam, ka tas nav vienkārši izdarāms. It 

īpaši lielu valstu, kā Ukrainas, pievienošanās potenciāli var atstāt būtisku ietekmi uz Eiropas 

Savienību, tās darbību un politikām. Šis process jau šobrīd tiek apvīts ar mītiem un 

puspatiesībām, kas nākotnē var traucēt sasniegt uzstādīto mērķi, jo mīti rada bažas sabiedrībā, 

kas savukārt ietekmē politisko procesu. Tādēļ mēs vēlamies, lai Latvijā tiktu pēc iespējas 

laicīgāk aizsākts iekšējs process, lai saprastu kādu Eiropas Savienība mēs vēlamies veidot. Ar 

to domājam gan darbu nozaru ministrijās, gan diskusijas valdībā. Mums ir jānonāk līdz 

pilnvērtīgai gatavībai gan Latvijā, gan Eiropā uzņemt jaunās dalībvalstis nākamā Eiropas 

Parlamenta sasaukuma laikā. Pirmie soļi šajā procesā jāsper vēl līdz Ukrainas un Moldovas 

iestāšanās sarunu ietvara apstiprināšanai potenciāli nākamā gada martā. Ārlietu ministrijas 

kompetences jautājumos iekšējā diskusija ir noslēgusies, secinot, ka Latvijas interesēm 

atbilstošākā būtu tāda ES, kurā tiek saglabāts esošais līdzsvars starp nacionālām un ES 

kompetencēm. Uzskatām, ka esošie līgumi ir pietiekami elastīgi, lai uzņemtu jaunas dalībvalstis 

un tādēļ tie nav jāgroza. Nākotnē mums ir jātiecas uz arvien ciešāku sadarbību. Mums ir būtiski, 

ka Eiropas Savienība tiek konsolidēta ap tās vērtībām kā vienojošo elementu. Arī atbalsts 

kandidātvalstīm ir jāvērtē atkarībā no to atbilstības šīm kopīgajām vērtībām, to ievērošanas 

neatgriezeniskuma un šo valstu gatavības ieviest ES lēmumus. Vislielāko ietekmi 

paplašināšanās procesā saskatām attiecībā uz ES politikām un to darbību nākotnē. Mums kopīgi 

būtu vēlams sagatavot sevi un Latvijas iedzīvotājus paplašinātai Eiropas Savienībai, lai mītu 

dzīti mēs nekļūtu par Ukrainas nākotnes Eiropā pretiniekiem. Jāmēģina rast skaidrojumus, lai 

šīs bažas mazinātu.  

ĀM attiecīgi rosina veidot darba grupu starp nozaru ministrijām pozīcijas izstrādei, kur būs 

svarīga analīze no attiecīgo jomu ministrijām.  

SM jautā par pārstāvības līmeni darba grupai. Kā arī, sasaistot ar daudzgadu budžetu, vai 

pozīcijā iezīmētu gan iespējamos atbalsta mehānismus konkrētām nozares vajadzībām pēc 

2027. gada, kā arī izvērtētu visas paplašināšanās ietekmi? Kādai jābūt detalizācijai attiecībā uz 

nozari? 

ĀM atbild, ka būtiskāk par pārstāvības līmeni ir spēja saturiski diskutēt. Analīze neietu pārāk 

lielās detaļās, bet gan būtu “lielās līnijās”. Pozīciju sāksim gatavot ar paplašināšanās daļu, kam 

vēlāk liksim klāt mūsu vajadzības. ĀM aicina, lai nozaru ministrijās sākas iekšējais domāšanas 

process. Sākotnēji bija paredzēts, ka nozares attiecīgi prezentē savu analīzi valdībai, taču MK to 

neatbalstīja, tā vietā atbalstot, ka pozīciju izstrādā  ĀM. Pašai pozīcijai nav jābūt plašai, taču 

nozarei jādomā par pēc iespējas vairāk lietām, ko skars paplašināšanās. 

VARAM jautā, kādās apakštēmās darba grupa iedziļināsies? Tas attiektos uz grupā deleģējamo 

kolēģu skaitu. 

ĀM norāda, ka cilvēku skaits netiks ierobežots. Svarīgi, lai piedalās tie pārstāvji, kuriem ir 

ekspertīze un kas var / ir deleģēti pieņemt lēmumus. 

ZM jautā, par kādu termiņu ir runa? Kad ES varētu pievienoties pirmā kandidātvalsts? Pašlaik 

daudz nezināmo, var notikt jebkas. 

ĀM precizē, ka pozīcija būs par budžetu pēc 2027. gada. Latvijai jābūt gatavai jau EK 

priekšlikuma tapšanas periodā (pirms 2026. gada) vērsties pie EK un aizstāvēt savas vēlmes. 

Kandidātvalstij jāpievienojas nākamā Eiropas Parlamenta sasaukuma laikā līdz 2029. gadam.  

Svarīgi, lai mūsu sabiedrība nepavērstos pret paplašināšanos. Pašlaik publiski izskan daudz 

nepatiesību attiecībā uz Ukrainas pievienošanās ietekmi uz Latviju. Vajag faktos balstītu 

analīzi.  

TM jautā, vai pozīcijā runāsim par ES līgumu grozījumiem? 

ĀM atbild, ka līgumu grozījumus neatbalstīsim, tam nav nepieciešamības. Varētu sākt 

sanāksmes ar jautājumu par finanšu ietvaru par budžetu un pašu resursiem. Uz katru sanāksmi 

tiks sagatavotas tēmas, kompetentāko ministriju par konkrētajiem jautājumiem aicināsim 

referēt. 
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Nolemj:   

3.1. Izveidot darba grupu, lai izstrādātu nacionālo pozīciju par ES daudzgadu budžetu 

pēc 2027. gada.  

3.2. Ministrijām deleģēt pārstāvjus darba grupai līdz 2023. gada 22. decembrim.   

 

 

4. Dažādi 

4.1. Par aktuāliem jautājumiem, gatavojoties Latvijas prezidentūrai ES Padomē (2028. 

gada 1.jūlijs – 31.decembris)  

Ziņo: ĀM/ J. Bērziņš 

Izsakās: IeM/ E. Vanaga, SM/ E. Šimiņa-Neverovska 

  

ĀM atzīmē, ka par gatavošanos prezidentūrai diskutējām septembra VAS sanāksmē un 

nolēmām atgriezties pie šī jautājuma decembrī. Lai risinātu atašeju rotācijas termiņu jautājumu, 

aicinājām ministrijas iesniegt ĀM informāciju par izņēmuma gadījumiem saistībā ar atašeju 

rotāciju termiņiem. Esam saņēmuši informāciju no 4 ministrijām - Kultūras, Satiksmes, 

Zemkopības un Tieslietu.  

IeM informē, ka vēlas nosūtīt informāciju par diviem IeM atašejiem.  

ĀM aicina IeM steidzami atsūtīt informāciju. Attiecībā uz atašejiem mēģināsim meklēt nevis 

sistēmisku, bet individuālu risinājumu. Attiecībā uz darba grupām, kuru vadīšana jāuztic citām 

valstīm vai iestādēm, saņemta informācija no ZM par divām darba grupām, kuras līdzīgi, kā  

iepriekš, paredzēts nodot Itālijai (F.22 Starptautisko pārtikas un lauksaimniecības jautājumu 

darba grupa un F.12 Vīna un spirta jautājumu darba grupa). SM vērsusies par C.3. Jūras tiesību 

jautājumu darba grupas vadīšanu, vēlas uzrunāt Ārlietu ministriju vai, iespējams, VARAM. ĀM 

šobrīd pieņēmusi zināšanai minēto priekšlikumu, tomēr šobrīd vēl nevar sniegt atbildi. ĀM 

šobrīd turpina darbu pie uzdevuma izpildes par koncepcijas izstrādi par gatavošanos 

prezidentūrai un laika ietvara izstrādi. Atgriezīsimies pie šī jautājuma nākamā gada sākumā. 

SM jautā par termiņiem, ņemot vērā, ka sāksies darbs pie 2025. gada budžeta. Vai 2025.gada 

budžetā būs nepieciešams paredzēt papildu štata vietas atašejiem? Nepieciešams zināt par 

kopējiem principiem, pieejām.   

ĀM atbild, ka skaidrāka situācija taps, kad sapratīsim, vai runa ir par centralizētu prezidentūru. 

SM norāda, ka joprojām spēkā ĀM vecā vēstule par atašejiem; vienlaikus vēl nav valdības 

lēmuma par prezidentūras modeli. 

  Nolemj:   

4.1.1. Pieņemt zināšanai sniegto informāciju un atgriezties pie šī jautājuma 2024.gada 

sākumā.   

 

4.2. Par darbu un informācijas apmaiņu par EK vadītiem formātiem 

Ziņo: ĀM/ J. Bērziņš 

Izsakās: SM/ E. Šimiņa-Neverovska, EM/ M. Rone, KM/ S. Catlaka, KEM/ I.Prūse 

 

ĀM ziņo, ka visi saskaramies ar to, ka Eiropa Komisija veido arvien vairāk dažādus formātus 

(tīklus, ekspertu grupas u.tml). EK ģenerāldirektorāti vēlas debatēt par to, par ko vajadzētu 

debatēt Padomē. Padomes informācijas apmaiņu nodrošinām ESVIS, bet sistēma neparedz EK 

darba grupu informācijas apmaiņu. Jautā, vai ministrijas to redz kā problēmu, vai nepieciešams 

atsevišķs risinājums? 

SM ierosina likt ESVIS mapē “pēc datuma “Citi”-“EK darba grupas”, bet tas kopumā neatrisina 

problēmu. EK veido arī darba grupas konkrētu tiesību aktu ieviešanai. Jautā, vai runa ir par 

horizontālām grupām ar politisku ievirzi? 

ĀM papildina, ka EK Padomē iesniedz dokumentus, kas politiski jau izdiskutēti starp 

atsevišķām dalībvalstīm, kuras piedalījušās EK darbā, bet ne vienmēr visas dalībvalstis tiek 

uzaicinātas.  
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EM piekrīt, ka EK ir dažādi jauni formāti, neredz problēmu lūgt citu ministriju iesaisti. Ir 

grupas dažādos dalības līmeņos. Jāskatās, cik Padomē diskutējams jautājums, cik starp 

ekspertiem, kā arī kāda ir jautājumu horizontalitāte. Pašlaik informācijas apmaiņa lielā mērā 

notiek e-pastos. EM izmanto ESVIS gan EK, gan OECD ziņojumiem, lai nav jāveido papildu 

rīks.  

KM piemin, ka EK veido ad hoc grupas, piemēram, par antisemītismu, islamofobiju u.c., kā arī 

cita veida grupas, saziņa notiek elektroniski. Sanāksmēs antisemītisma jautājumos piedalās 

dalībvalstu sūtņi, tādi ir 14 valstīm.  

ĀM pauž, ka iepretim Padomes strukturētajai kārtībai, par dažādajām EK darba grupām un 

mūsu pārstāvību nav pārskata. Šī diskusija palīdz risināt problēmu. 

EM piemetina, ka EK standarta grupas ir reģistrā, bet citiem formātiem, kā forumi, kur visi var 

pieteikties, kam vēl ir apakšgrupas, tur vairāk darbojas NVO sektors, to nav iespējams izsekot. 

KEM atzīmē, ka klimata un enerģētikas jomā pastāv dažādas EK darba grupas, kā arī Padomes 

un Prezidentūras vadītas darba grupas. To ir pārāk daudz, lai būtu kapacitāte nodrošināt 

pārstāvību. 

ĀM rezumē, ka mazām valsts pārvaldēm iesaistīties visos formātos ir objektīvi neiespējami. 

Aicina ministrijas pārdomāt uzrunāto jautājumu par informācijas apmaiņu par EK vadītiem 

formātiem un labāko veidu, kā organizēt dokumentu / informācijas apriti.   

Nolemj:   

4.2.1. Pieņemt zināšanai sniegto informāciju un VAS dalībnieku izteiktos viedokļus. 

 

 

4.3. Latvijas dalības ES divdesmitgades atzīmēšana 

Ziņo: ĀM/ J. Bērziņš 

 

ĀM ziņo, ka 8.novembrī ĀM rīkoja otro sanāksmi iestāžu un organizāciju pārstāvjiem par 

divdesmitgades kopš iestāšanās ES atzīmēšanas pasākumiem. Par šo sanāksmi tika sagatavots 

un ar dalībniekiem saskaņots kopsavilkums, kurš ir izplatīts VAS dalībniekiem. Joprojām 

aicinām iestādes papildināt Google izklājlapu ar saviem pasākumiem. Mērķis ir sniegt iespēju 

veidot sinerģijas un novērst dublēšanos. Ņemot vērā, ka pirmā logo versija neguva atbalstu, 

tad ĀM ņēma vērā ieteikumus un izstrādāja citu versiju, par kuru iebildumus nesaņēmām. 

Līdz ar to esam vienojušies par logo. Šodien esam izsūtījuši detalizētu informāciju e-pastos. 

Aicinām izmantot šo logo.  

Tāpat ĀM plāno veidot kopīgu noformējumu (izmantojot divdesmitgades logo) informācijas 

materiāliem/ vizuāļiem par ieguvumiem no dalības ES. Aicināsim nozaru ministrijas sniegt 

priekšlikumus par šiem ieguvumiem. Tāpat ministrijas varēs veidot savus vizuāļus par 

specifiskiem ieguvumiem no dalības ES savās jomās, izmantojot kopīgo noformējumu. 

Priekšlikums veidot vizuāļus vienotā stilā, piemēram, pēc līdzīgas pieejas kā FM to dara, 

informējot par valsts budžetu. 

Nolemj:   

4.3.1. Pieņemt zināšanai sniegto informāciju. 

 

 

4.4. Par informācijas sniegšanu 

Ziņo: SM/ E. Šimiņa-Neverovska 

Izsakās: VM/ E. Bērziņa 

 

SM lūdz ministrijas atgādināt ekspertiem - ja Padomes darba grupā skata citas ministrijas 

atbildības jautājumu, tad informēt šo ministriju. SM Delegātu portālā cenšas sekot savas 

līdzatbildības darba grupām, tomēr aicina informēt, lai nav nepatīkamu pārsteigumu. 

VM atbalsta, arī aicina informēt, jo vienmēr cenšas nodrošināt arī savu dalību.  

Nolemj:   
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4.4.1. Pieņemt zināšanai sniegto informāciju un izteiktos viedokļus. 

 

 

4.5. Par vienotu autoparku Pastāvīgajā pārstāvniecībā Briselē 

Ziņo: SM/ E. Šimiņa-Neverovska 

Izsakās: VM/ E. Bērziņa, EM/ M. Rone, M. E. Ivaskis, M. Zondaks, VARAM/ M. Klismets, 

KM/ S. Catlaka 

 

SM aicina ar skatu uz prezidentūru un pēc tam domāt par vienotu autoparku pārstāvniecībā 

līdzīgi kā Igaunijai. Finansiālu apsvērumu dēļ SM nav dienesta auto. Pārstāvniecībā vajadzētu 

izveidot sistēmu īpašiem gadījumiem, kad auto būtu pieejams. Vērtējuši īres iespējas, bet tad 

rodas problēmas ar caurlaidēm. Lūdz risināt šo jautājumu.   

VM arī saskārušies ar šo problēmu, VIP ieeja ir pieejama tikai ar auto, kājām nav pieejama. 

Ministriem, ejot kājām, jāiet caur drošības kontroli, kas apgrūtina procesu.    

EM atbalsta priekšlikumu; vienots autoparks būtu lietderīgs resursu izmantojums. Atašeji nevar 

pildīt šofera pienākumus.   

TM pauž, ka pastāv identiska problēma.  

ĀM pieļauj, ka risinājums varētu būt līdzīgi, kā ar telpām, proti, tā ir Valsts nekustamo īpašumu 

ĀM izīrēta ēka, par kuras izmantošanu ĀM piestāda rēķinus nozaru ministrijām. 

LB nevar apstiprināt, vai ir līgumi par telpu apmaksu.  

ĀM norāda, ka valsts sekretāru līmenī jābūt parakstītiem līgumiem vai citas formas 

dokumentiem. 

SM norāda, ka nemaksā par telpām Briselē, tikai par telefoniem. 

ĀM secina, ka tomēr resurss dalās, katra ministrija iegulda. Auto gadījumā jābūt gataviem 

finansēt un par to nepieciešams vienoties. ĀM var palūgt pārstāvniecības administratīvajam 

direktoram izpētīt, uzzināt Igaunijas pieredzi. Taču finansiāli būs jāsniedz ieguldījums visiem. 

SM piemin, ka šobrīd problēma ir auto skaits. Uz ministru Padomēm vai augsta līmeņa tikšanos 

auto ir nepieciešams. Īpaši svarīgi, lai varētu nodrošināt doorstep intervijas presei. 

VARAM atbalsta, iespējams vajadzētu starpresoru vienošanos. 

LB ierosina neaizmirst risināt arī vienkāršāku piekļūšanu, izmantojot publisko transportu, 

saskaņā ar zaļo kursu. 

SM atbild, ka tas tomēr neatrisinātu doorstep problēmu. 

KM informē, ka saskārušies ar situāciju, kad ministre ieradusies kājām, izgāja caur drošības 

kontroli, bet nebija atļauts ienākt telpā, kurā notiek doorstep interviju paušana. Apsardze 

norādījusi, ka doorstep paušanai nepieciešams izmantot VIP ieeju (kas ir pieejama tikai ar 

auto). Problēma ir arī tā, ka ministrijas pārstāvis nevar iegūt caurlaidi, ja nav sava atašeja. 

Nolemj:   

4.5.1. Pieņemt zināšanai izteiktos viedokļus. Ārlietu ministrijai lūgt Pastāvīgās 

pārstāvniecības administratīvajam direktoram noskaidrot Igaunijas pieredzi attiecībā uz 

vienoto autoparku, apzināt iespējas un piedāvāt risinājumu. 

 

Saskaņots elektroniski: 

 

ES Padomes finanšu līdzekļu pārdale 

VAS lēmums: Saskaņā ar notikušo elektronisko saskaņošanu par transfertu pārskaņošanu ES 

Padomes līdzekļiem (06.12.2023.), nolemts atbalstīt līdzekļu pārdali 55 000 EUR apmērā no 

šogad saņemtajiem neizlietotajiem mutiskās tulkošanas līdzekļiem, lai nosegtu Ārlietu 

ministrijas pārtērētos līdzekļus budžeta apakšprogrammā 70.06.00 “Latvijas pārstāvju ceļa 

izdevumu kompensācija, dodoties uz ES Padomes darba grupu sanāksmēm un Padomes 

sanāksmēm”.  

 

VAS protokols saskaņots elektroniski ESVIS-L sistēmā 2023. gada 12. decembrī. 
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Ārlietu ministrijas Valsts sekretāra vietnieka Eiropas lietās p.i.   J. Bērziņš 

 

 

Protokolēja A. Caune 

Ārlietu ministrijas Vispārējo un institucionālo lietu nodaļas otrā sekretāre, tel. 67015966 


